

THE SENATE OF CANADA



LE SÉNAT DU CANADA

Ottawa, Ontario
K1A 0A4

May 22, 2020

Dr. Howard Njoo
Deputy Chief Public Health Officer
Public Health Agency of Canada

Dear Dr. Njoo,

Thank you for taking the time to appear before the Senate Standing Committee on Social Affairs, Science and Technology on May 13, 2020.

As physicians and senators, we are concerned with the recent findings of a study led by Dr. Gordon Asmundson from the University of Regina, which indicated that 20% of respondents would not take a COVID-19 vaccine when it is made available. This finding is particularly concerning given the historical context of low uptakes of the influenza vaccine across Canada, including amongst healthcare workers.

Can you please advise what measures the Public Health Agency of Canada, in partnership with Health Canada, are taking to proactively address Canadians' hesitancy to a COVID-19 vaccine, prior to its introduction? We are confident that you are exploring this issue, and including participation from all provinces and territories, as well as Aboriginal, First Nations, Inuit, and Metis leadership.

Thank you for your continued efforts and we look forward to your response.

Senator Stan
Kutcher, ONS, MD,
FRCPC, FCAHS

Senator Marie-
Françoise Mégie, MD

Senator Rosemary Moodie,
CD, MBBS, MBA, MPA,
FRCPC, FAAP

Senator Mohamed-Iqbal
Ravalia, MD, FCFP,
CM

cc. Patty Hajdu, Minister of Health
Darren Fisher, Parliamentary Secretary to the Minister of Health
Dr. Theresa Tam, Chief Public Health Officer of Canada
Dr. Carolyn Bennet, Minister of Crown-Indigenous Relations
Marc Miller, Minister of Indigenous Services

THE SENATE OF CANADA



LE SÉNAT DU CANADA

Ottawa, Ontario
K1A 0A4

Le 22 mai 2020

Dr Howard Njoo
Administrateur en chef adjoint de la santé publique
Santé publique du Canada

Docteur Njoo,

Merci d'avoir pris le temps de comparaître devant le Comité sénatorial permanent des affaires sociales, des sciences et de la technologie le 13 mai 2020.

En tant que médecins et sénateurs, nous sommes préoccupés par les récentes conclusions d'une étude dirigée par le D^r Gordon Asmundson de l'Université de Regina, qui indiquait que si un vaccin était disponible contre la COVID-19, vingt pour cent des répondants ne se feraient pas vacciner. Cette constatation est particulièrement préoccupante compte tenu du contexte historique de faible acceptation du vaccin antigrippal au Canada, y compris chez les travailleurs de la santé.

Pouvez-vous nous dire quelles mesures l'Agence de la santé publique du Canada, en partenariat avec Santé Canada, prend pour contrer de manière proactive l'hésitation des Canadiens à l'égard d'un vaccin COVID-19, avant son introduction? Nous sommes convaincus que vous explorez cette question, et que vous incluez la participation de toutes les provinces et territoires, ainsi que des dirigeants autochtones, des Premières nations, des Inuits et des Métis.

Merci pour vos efforts continus. Nous attendons avec impatience votre réponse.

Stan Kutcher,
Sénateur,
O.N.S., M.D.,
FRCPC,
MACSS

Marie-Françoise Mégie,
Sénatrice, M.D.

Rosemary Moodie,
Sénatrice, C.D., MBBS,
MBA, MPA, FRCPC, FAAP

Mohamed-Iqbal Ravalia,
Sénateur, M.D., FCMF, CM

cc. Patty Hajdu, ministre de la Santé
Darren Fisher, secrétaire parlementaire de la ministre de la Santé
D^{re} Theresa Tam, administratrice en chef de la santé publique du Canada
D^{re} Carolyn Bennet, ministre des Relations Couronne-Autochtones
Marc Miller, ministre des Services aux Autochtones